

PARLAMENTUL ROMÂNIEI

CAMERA DEPUTAȚILOR

SENATUL

LEGE

pentru completarea Legii securității și sănătății în muncă nr. 319/2006

Parlamentul României adoptă prezenta lege.

Art. I. – Legea securității și sănătății în muncă nr. 319/2006, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 646 din 26 iulie 2006, cu modificările și completările ulterioare, se completează după cum urmează:

1. La articolul 7, după alineatul (6) se introduce un nou alineat, alin. (7), cu următorul cuprins:

„(7) Angajatorul are obligația să ia următoarele măsuri pentru prevenirea violenței și hărțurii în toate formele de manifestare, așa cum sunt definite în Legea nr. 53/2003 - Codul muncii, republicată, cu modificările și completările ulterioare:

a) să adopte în consultare cu sindicatele sau reprezentanții lucrătorilor, după caz, și să implementeze o politică cu privire la violența și hărțuirea la locul de muncă care



să cuprindă inclusiv un mecanism intern de raportare confidențială a cazurilor de violență și hărțuire;

b) să ia în considerare, în reglementările interne, reguli referitoare la prevenirea violenței și hărțuirii, precum și riscurile psihosociale asociate acestora în gestionarea securității și sănătății la locul de muncă;

c) să identifice, cu participarea sindicatelor sau reprezentanților lucrătorilor, după caz, pericolele și să evalueze riscurile de producere a violenței și hărțuirii, inclusiv din partea terților, și să ia măsuri de prevenire și protecție a lucrătorilor;

d) să ofere informații și instruire lucrătorilor, accesibile și adecvate, cu privire la pericolele și riscurile identificate de producere a violenței și hărțuirii și cu privire la măsurile de prevenție și protecție asociate, inclusiv cu privire la drepturile și responsabilitățile lucrătorilor și altor participanți la procesul de muncă prin raportare la politica prevăzută la lit. a).”

2. La articolul 39, după alineatul (5) se introduce un nou alineat, alin. (5¹), cu următorul cuprins:

„(5¹) Constituie contravenție și se sancționează cu amendă de la 3.500 lei la 7.000 lei încălcarea dispozițiilor art. 7 alin. (7).”

Art. II. - Prevederile art. 39 alin. (5¹) din Legea securității și sănătății în muncă nr.319/2006, cu modificările și completările ulterioare, intră în vigoare în termen de 90 de zile de la publicarea prezentei legi în Monitorul Oficial al României, Partea I.

